
Alderspræsident tager sit tøj og går: -  
De kan ikke være bekendt, at de ikke kunne finde ud af at hente mig. 

 
Den 93-årige Louis Timmermann har efter 66 år  

meldt sig ud af Vejen Håndværkerforening, 
fordi han ikke blev hentet til 150 års jubilæet. 

 
JydskeVestkysten 24 december 2022 

 
Steen Rasmussen sra@jv.dk 

 
Kunne du ikke bare have taget en taxa? 
 
- Jo, det kunne jeg godt, men det var blevet en principsag for mig. Efter 66 år som medlem 
syntes jeg jo, de godt kunne have hentet mig, når jeg nu bad om det. 
Fordi man har passeret 93 et halvt, kan man godt have sine markante holdninger i behold, 
og det har den gamle malermester, Louis Timmermann. 
 
Han bor i rækkehus i Askov og ville gerne med til Vejen Håndværkerforenings 150 års 
jubilæum i november. Festen blev holdt på Alfa Bryghus og med et virksomhedsbesøg på 
Vejen Varmeværk. Det er nogle år siden, han selv var kørende. Nu foregår al gang med en 
rollator - men de tre, fire kilometer til Bryghuset var trods alt for langt. 
 
- I indbydelse til jubilæet står der, at man skal tilmelde sig af hensyn til transport, og det 
troede jeg gjaldt en handicappet som mig, men der var ingen hjælp at få, så jeg meldte 
altså afbud. 
- De kan ikke være bekendt, at de ikke kunne finde ud af at hente mig, men nu kan det 
også være det samme. Jeg melder mig ud til nytår. I øvrigt er det også længe siden, jeg 
har haft noget ud af kontingentet på 100 kroner. 
 
Timmermann kom til Vejen i 1954 og åbnede sin malerforretning. Et par år senere meldte 
han sig ind i Håndværkerforeningen. 
 
- De første år inviterede skattevæsenet mig til torskegilde, og jeg skulle stå ret foran 
skattekommissionen, som ikke mente, jeg havde udfyldt selvangivelsen korrekt. Det var 
ikke sjovt. Jeg havde ikke prøvet på at snyde, men jeg havde jo ingen forstand på 
regnskab. 
 
Særligt regnskabssystem 
 
- Mit bogholderi bestod af to søm - én til at hænge indtægterne på og én til udgifter. Det 
var ikke godt nok, mente skattekommissionen, og så fik jeg en revisor. Siden har jeg aldrig 
været til torskegilde. 
Håndværkerforeningen havde et tilbud om et kursus i regnskab. Det meldte Timmermann 
sig til, men ellers var det mest det festlige og fornøjelige, han nød godt af i foreningen. 
 
- Jeg kender ingen andre foreninger, som holder to årlige generalforsamlinger, men det 
gjorde Håndværkerforeningen. Om foråret var det med valg og regnskab - og lidt fest 
bagefter. Og om efteråret var det vist mest fest. Engang kom vi først hjem klokken fem 
minutter i syv om morgenen - og det var jo tidligt nok til at møde på værkstedet klokken 
syv. 
 

- Det var i de sjove år, da Søgaard var formand. Han forstod at arrangere udflugter og 
kurser og at holde generalforsamling. Dengang var vi over 200 medlemmer. Det var tider. 
- Men nu er det altså slut. Jeg melder mig ud, fastslår Timmermann. 
 
Avisen har forsøgt at komme i kontakt med formand Carsten Rasmussen på telefon og 
mail, men han har ikke meldt tilbage. 
 


